


rozdílech opravdu trvají, bylo by na míste něco říci o populacích, ze kterých pocházela zdrojová 
zvířata. 

Dotazy: 

Současný trend je „homogenizovat" nabídku chovaných druhů a druhy chovat v co 
„nejpřirozenějších" (z pohledu návštěvníka) podmínkách, což má většinou za následek
omezení počtu jedinců/druhů atd. Jak vidíš do budoucna možnosti v zoologických zahradách 
českých i světových pokračování podobného výzkumu? 

Mohl bys nějak kriticky zhodnotit, které efekty v zoologických zahradách mohly ovlivnit tvé 
výsledky? 

Tvé studie jsou omezené na české a moravské zoo. Myslím, že v některých studiích je velikost 
vzorku hraniční (nemyslím zmiňované anekdoty). Zajímalo by mne, co je důvodem proč třeba 
nešlo studovat tyto fenomény ještě v dalších zařízeních. 

Závěrečné hodnocení: 

Vědeckou kariéru J. Pluháčka mám možnost sledovat řadu let. Byl jsem oponentem jeho 
dizertační práce, někteří studenti z PřF JU Jím byli školeni a občas se s ním potkám na 
konferencích. Od počátku byl na jeho výzkumu výrazný vlastní rukopis, kvalitní dizajn 
pozorování a sofistikovane hodnocení výsledků. K objektům bádání přistupoval vědecky; ne 
jen s nadšením pro pozorovaná zvířata. Za zmínku stoj, i jeho cílevědomost, ambicióznost, 
pečlivost a velká míra zarputilosti, bez které by těchto výsledků nikdy nedosáhl. Díky tomu 
není úspěšný pouze v oblasti výzkumu, ale i v oblasti edukace studentů. Honza dokázal 
prosadit na Ostravské univerzitě, pracovišti kde k tomu nebyla žádná tradice a možná i ochota, 
řadu behaviorálních kurzů. Součástí jeho profesního života je i významná pedagogická činnost 
a školení studentů. Za zmínku také stoJí jeho popularizační aktivita a psaní článků např. do 
časopisu Živa a cyklus vědeckých přednášek pro širokou veřejnost v zoo Ostrava. Jsem 
přesvědčen, že habilitační spis Dr. Jana Pluháčka a uchazeč sám splňuje všechny předpoklady 
k tomu, aby se stal docentem UK a proto doporučuJi jeho habilitační spis k obhajobě. 
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